
 آرمان ملی: در حالی که قرار است رقابت های فینال 
گرندپری منچستر در روزهای ۱۱ و ۱۲ آذر برگزار شود که 
انگلیس شرایط حضور ایران در این مسابقات را فراهم نکرده تا 

راه حضور ایران در المپیک سخت باشد! 
 ویزای سال گذشته 

سومین مرحله از رقابت های گرندپری در سال ۲۰۲۲ روز 
جمعه ۲۹ مهرماه در حالی با حضور ۲۵۶ تکواندوکار از ۶۱ 
کشور به میزبانی انگلستان در منچستر آغاز شد که ملی پوشان 
ایران به دلیل صادر نشدن روادید از سوی سفارت انگلستان 
در آنکارا، حضور در این مسابقات را از دست دادند. دعوت نامه 
رقابت های گرندپری برای تکواندوکاران واجد شرایط حضور، 
از سوی فدراسیون جهانی ارسال می شود. هادی ساعی رئیس 
فدراسیون تکواندو در سفر خود به فرانسه و در حاشیه مسابقات 
گرندپری پاریس، روز ۱۳ شهریورماه در جلسه ای که با رئیس 
فدراسیون جهانی داشت، از »چو« خواست که با توجه به 
تجربیات مسابقات جهانی ۲۰۱۹، دعوت نامه تکواندوکاران 
ایران زودتر ارسال شود. ضمن اینکه بعد از بازگشت به تهران 
نیز دو نامه در همین خصوص به WT ارسال شد. بر همین 
اساس ۱۵ شهریورماه ماه دعوت نامه برای نمایندگان تکواندو 
ایران به فدراسیون ارسال شد و ۱۷ شهریورماه زمان حضور در 
سفارت انگلستان در کشور ترکیه برای تاریخ ۲۳ شهریورماه 
تعیین و نفرات اعزامی به این مسابقات از جمله تکواندوکاران، 
مربیان، نماینده وزارت ورزش و سرپرست تیم در تاریخ تعیین 
شده )۲۳ شهریورماه( با حضور در سفارت این کشور در آنکارا 
ضمن ارائه مدارک لازم، مراحل اخذ روادید را طی کردند. از آن 
زمان تاکنون نیز پیگیری های لازم از سوی روابط بین الملل 
فدراسیون صورت گرفته و نامه های متعددی به کمیته 
برگزاری، فدراسیون جهانی و فدراسیون تکواندو انگلستان در 
خصوص تسریع در صدور روادید اعضای تیم ملی ایران ارسال 
شد که متأسفانه پیگیری این ارکان نیز به دلیل مسائل سیاسی 
نتیجه لازم را نداشت تا تکواندوکاران کشورمان به رغم آمادگی 
بالا حضور در این رقابت ها و امتیازات مهم آن )نفر اول ۶۰، 
نفر دوم ۳۶ و نفر اول ۲۱. ۶ امتیاز( را در مسیر کسب سهمیه 

المپیک از دست بدهند. 

 ویزای امسال 
ابوالفضل زندی، مهدی حاجی موسایی و مهران برخورداری 
به همراه ناهید کیانی و مبینا نعمت زاده، ۵ تکواندوکار ایران 
هستند که قرار است در رقابت های فینال گرندپری منچستر 
به میدان بروند. این رقابت ها در روزهای ۱۱ و ۱۲ آذر برگزار 
می شود و با وجودی که فدراسیون تکواندو از مدت ها پیش 
مراحل اداری دریافت روادید را با سفر به ترکیه انجام داده است، 
هنوز ویزای تکواندوکاران ایران برای حضور در این مسابقات 
صادر نشده است. البته انگلستان ویزای تیم پاراتکواندوی ایران 
به همراه هادی ساعی رئیس فدراسیون تکواندو را برای حضور 
در این مسابقات صادر کرده، اما در شرایطی که قرار بود طبق 
برنامه تکواندوکاران ایران نیز روز چهارشنبه عازم این کشور 
شوند، صدور روادید انجام نشد. رقابت های فینال گرندپری 
منچستر به عنوان گام پایانی برای دریافت سهمیه المپیک از 
طریق رنکینگ است و به ۵ نفر برتر رنکینگ در ۴ وزن المپیکی 
مردان و ۴ وزن المپیکی زنان سهمیه المپیک اختصاص داده 
خواهد شد. اهمیت حضور تکواندوکاران ایران در این رقابت ها 
تا حدی است که مهدی حاجی موسایی در -۵۸ و مهران 
برخورداری در وزن -۸۰ کیلوگرم این شانس را دارند تا با کسب 
مدال صاحب سهمیه المپیک شوند. همچنین در بخش زنان 
نیز ناهید کیانی با توجه به امتیازات خوبی که طی ماه های 
گذشته کسب کرد به احتمال بسیار زیاد حتی در صورت عدم 
اعزام به این رقابت ها با توجه به فاصله امتیازی با نفر بعد از خود 

از کشور چین تایپه، حضورش در المپیک قطعی شده است. 
 صحبت های دبیر فدراسیون 

دو روز قبل اصغر رحیمی دبیر فدراسیون تکواندو در گفت وگو 
با فارس در پاسخ به این سؤال که ظاهرا روادید ۵ تکواندوکار 
کشورمان جهت حضور در مسابقات فینال گرند پری از سوی 
انگلیس صادر نشده است، آیا روزنه امیدی برای صدور روادید 
وجود دارد یا خیر، گفت: واقعیت این است که با توجه به تعطیلی 
روز شنبه و یکشنبه در کشور انگلیس ما امیدوار بودیم روز 
گذشته دوشنبه روادید ملی پوشان صادر شود، اما متأسفانه 
چنین اتفاقی رخ نداد و حتی امروز نیز روادید تکواندوکارانمان 
جهت حضور در مسابقات گرندپری منچستر صادر نشده است. 

دیگر بعید می دانم امروز اتفاقی رخ دهد. اگر قرار باشد روادید 
ملی پوشان صادر شود، ما فقط چهارشنبه را                              فرصت داریم. وی در 
پاسخ به این سؤال که چطور شد که روادید تیم ملی پاراتکواندو 
صادر شده اما برای تکواندوکاران هنوز صادر نشده است، گفت: 
هادی ساعی رئیس فدراسیون همراه با پاراتکواندوکاران ابتدا 
کارهای صدور روادید را                              انجام دادند. روادید آنها آمد و تیم به 
انگلیس سفر کرد، اما نمی دانم چرا تا این لحظه برای تیم ملی 
تکواندو روادیدی صادر نشده است. ما هر روز با فدراسیون 
جهانی در حال گفت وگو هستیم و پیگیر صدور روادید هستیم. 
آنها به ما نمی گویند روادید را                              نمی دهند. در توضیحات خود 
مدعی هستند مراحل اداری صدور روادید در حال پیگیری است. 
دبیر فدراسیون تکواندو در ادامه افزود: کشور انگلیس چندین 
مرحله در صدور روادید تکواندوکاران سخت گیری و بدقولی 
کرده است. حتی سال گذشته برای صدور روادید ملی پوشان، 
آنها بدقولی کردند و حتی یادمان هست زمان آقای پولادگر 
برای حضور در مسابقات رقابت های جهانی به صورت ناقص 
روادید تکواندوکاران را                              صادر کردند. این بدقولی ها به تکواندو 
ضربه می زند. رحیمی در پاسخ به این سؤال که فینال مسابقات 
گرندپری در بخش مردان برای تکواندوی ایران خیلی مهم است. 
به نظر شما اگر در این رویداد حضور نداشته باشیم، دو سهمیه 
مردان را                              از دست خواهیم داد یا خیر، گفت: واقعیت این است 
که فینال مسابقات گرندپری، رقابتی است که تکواندوکاران 
برای گرفتن سهمیه المپیک از طریق رنکینگ سیستم مجوز 
حضور در المپیک پاریس را                              دارند. به ۵ نفر اول رنکینگ در ۴ 
وزنه المپیکی مردان و ۴ وزن المپیکی بانوان سهمیه المپیک 
داده می شود. خوشبختانه ناهید کیانی، سهمیه حضور در 
المپیک را                              به دست آورده است، اما مهدی حاج موسایی در وزن 
منهای ۵۸ کیلوگرم و مهران برخورداری در وزن منهای ۸۰ 
کیلوگرم می توانند در منچستر سهمیه المپیک را                              کسب کنند. 
برخورداری اگر در منچستر حضور داشته باشد و مدال نقره به 
دست بیاورد و حاج موسایی مدال برنز را                              کسب کند، این نفرات 
سهمیه المپیک پاریس را                              کسب خواهند کرد، ضمن اینکه ما 
مبینا نعمت زاده را                              داریم که او هم در بخش بانوان شانس زیادی 

برای کسب سهمیه المپیک دارد. 
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گواردیولا: مضطرب بازی کردیم  
پپ گواردیولا که تیم تحت  هدایتش در دور 
پنجم مرحله گروهی لیگ قهرمانان اروپا و در یک 
بازی تشریفاتی )صعود هر دو تیم به مرحله بعد 
پیش از این قطعی شده بود( پذیرای لایپزیگ 
بود و در نهایت موفق شد شکست ۲ بر صفر مقابل 
مهمانش را تبدیل به برد ۳ بر ۲ کند، پس از این 
بازی گفت: لایپزیگ در پنج، شش سال پیش 
همواره به مرحله یک هشتم نهایی و یک چهارم 
نهایی لیگ قهرمانان راه پیدا کرده است. همانند 
بازی با چلسی، در این بازی هم خیلی اجازه خلق 
موقعیت به حریف دادیم. در چنین بازی هایی 
باید در دوئل ها برنده شوید، اما ما در این بازی 
در انجام این کار موفق نبودیم و مضطربانه بازی 
کردیم. وی افزود: در فوتبال باید تا جایی که 
می توانید باید آرامش خود را حفظ کنید. ما در 
نیمه دوم واکنش خیلی خوبی از خود ارائه دادیم. 
ما به هدف  اول مآنکه صعود از مرحله گروهی 

به عنوان صدرنشین بود، رسیدیم. 
هنوز یک بازی دیگر باقی مانده و 
ما صدرنشین هستیم. از واکنش 
بازیکنانم در نیمه دوم خیلی 

راضی هستم. آنها دوندگی 
بالایی داشتند، جنگیدند 
و روحیه بالایی داشتند. 

مطمئن هستم که اگر 
ما برای صعود به مرحله 
یک هشتم نهایی نیاز به 

برد داشتیم، اینطور بازی 
نمی کردیم. این را هم باید 
اشاره کنم که ما در این بازی 

خوش شانس هم بودیم. 

ویژه

گفت وگو

و  پرسپولیس  پیشکسوت  عربشاهی  ضیا 
کارشناس فوتبال در مورد عملکرد شاگردان گل 

محمدی در لیگ قهرمانان صحبت کرد. 
   در خصوص نتیجه دیدار پرسپولیس 
- النصر در هفته پنجم لیگ قهرمانان آسیا 

چه نظری دارید؟
 من خیلی به این بازی امیدوار نبودم ولی خب 
چیزی که در زمین دیدیم با انتظارهای ما متفاوت 
بود و پرسپولیس عملکرد قابل قبولی از خودش به 
نمایش گذاشت. به نظر من با توجه به اینکه النصر 
از قبل صعودش به مرحله حذفی قطعی بود با 
آرامش فوتبال بازی می کرد و پرسپولیس هم برای 
کسب سه امتیاز می جنگید و برای آن هم تلاش 
کرد و بازی خوبی هم به نمایش گذاشت ولی موفق 
به گلزنی نشد. ده نفره شدن النصر کار پرسپولیس 
را راحت کرد و خصوصاً در نیمه دوم توانست 
به این واسطه بازی را در دست بگیرد و توانست 
چند موقعیت خوب هم درست کند که بهترینش 
نصیب دانیال اسماعیلی فر شد و دروازه بان با 
خروج به موقع، فضا را برای گلزنی دانیال بست. 
به طور حتم ۱۰ نفره شدن حریف روی روند بازی 
پرسپولیس تأثیر مثبتی گذاشت و به خوبی بازی 
را اداره کرد. اما باید بیشتر از عمق فشار می آورد تا 
بتواند از کمبود یک بازیکن النصر، به بهترین شکل 

استفاده کند و در نیمه اول گل بزند. 
    شرایط بازی در نیمه دوم چگونه پیش 

رفت!
 پرسپولیس در نیمه دوم حاکم بر توپ و میدان 
بود، اما در ادامه حملات، ترابی بیش از اندازه 
توپ را نگه می داشت، بازی را کُند می کرد و از 
ریتم می انداخت. از سوی دیگر بازیکنان کناری 
نیز سرعت لازم را به بازی نمی دادند. در مجموع 
یک امتیاز در بازی خارج از خانه خوب بود و باید 
پرسپولیس در آخرین بازی مقابل الدحیل به 
پیروزی برسد و با کسب بهترین امتیاز به مرحله 

حذفی صعود کند... 

عربشاهی: 
پرسپولیس در نیمه دوم 

 بازی با النصر حاکم 
بر توپ و میدان بود

عبدولی: راه سعید را می روم 
ایسنا: رئیس فدراسیون کشتی با هدف 
کمک به حسن یزدانی برای گرفتن انگیزه جهت 
حضور پرقدرت در المپیک پاریس، رقمی کمتر 
از دو میلیارد تومان به این کشتی گیر پرداخت 
کرد. علیرضا دبیر پس از انجام عمل جراحی 
کتف حسن یزدانی چهره شاخص و عنوان دار 
کشتی ایران گفته بود هیچ کشتی گیری تاکنون 
نتوانسته پس از عمل کتف به میادین بازگردد اما 
امیدوارم یزدانی اولین کشتی گیری باشد که پس 
از جراحی کتف به میادین کشتی باز می گردد. این 
صحبت های دبیر حواشی زیادی را به دنبال داشت 
و این شایعه مطرح شد که رئیس فدراسیون کشتی 
با این صحبت ها تلویحا عنوان کرده یزدانی شانسی 
برای بازگشت ندارد و برخی او را به عدم حمایت از 
ستاره کشتی ایران متهم کردند. اما پیگیری ایسنا 
حاکیست علیرضا دبیر پس از قطعی شدن انجام 
عمل جراحی کتف توسط یزدانی، مبلغی کمتر از 
دو میلیارد تومان به این کشتی گیر پرداخت کرده 
تا وی دغدغه ای بابت عدم حضور در لیگ نداشته 
باشد و با انگیزه بیشتر پس از طی کردن دوران 
نقاهت خود را آماده حضور پر قدرت در المپیک 
پاریس کند. البته یزدانی هر چند به دلیل انجام 
عمل جراحی برای تیم انبوه سازان هوتن در نیمه 
نهایی و فینال لیگ کشتی نمی گیرد اما شنیده 
می شود مسئولان این تیم نیز مبلغ قرارداد ستاره 

کشتی ایران را پرداخت کرده اند. 

 منهای فوتبال

دیدگـاه

  کوتاه 
فارس: در شرایطی که قرار است تیم ملی فوتبال کشورمان 
۲۴ دی اولین بازی خود در جام ملت های آسیا را مقابل فلسطین 
برگزار کند، مهدی نبی، سرپرست این تیم دوشنبه همراه با 
سعید الهویی، دستیار و مهدی خراطی، مدیر اجرایی تیم ملی 
برای پیگیری آخرین وضعیت هتل الریان و یکی از زمین های 
تمرینی الریآنکه قرار است ملی پوشان کشورمان در زمان حضو 
در دوحه در آن اقامت داشته و تمریناتشان را برگزار کنند، به قطر 
سفر کردند. اعضای تیم ملی در این بازدید نکات مدنظر خود را 
درمورد زمین، سالن بدنسازی، امکانات ریکاوری، وضعیت اقامت 
ملی پوشان در هتل به مسئولان این کمپ و هتل ارائه کردند تا 
شاگردان قلعه نویی بهترین شرایط را در قطر داشته باشند. اردوی 
نهایی تیم ملی برای حضور در جام ملت ها از ۱۱ دی در تهران آغاز 
می شود و طبق قوانین فیفا لژیونرها نیز باید از آن تاریخ در اختیار 
تیم های ملی قرار بگیرند. برهمین اساس کادرفنی تیم ملی در 
نظر دارد روز ۱۴ دی دیدار دوستانه ای را در تهران برگزار کنند و 
پس از آن ۱۸ دی عازم قطر شوند. ایران ۱۹ دی یک بازی پشت 

درهای بسته کمپ الریان مقابل اندونزی انجام می دهد. 

بیــن المــلل 
  سرمربی آبی اناری ها از پیروزی برابر پورتو بسیار خوشحال 
است. او گفت که تیمش مشکلات زیادی دارد و او نمی تواند همه 
آنها را حل کند. به گزارش الموندو دیپورتیو، بارسلونا در ادامه 
مرحله گروهی لیگ قهرمانان اروپا به مصاف پورتو رفت و توانست 
با نتیجه دو بر یک به پیروزی دست پیدا کند. ژاوی در نشست 
خبری بعد از بازی گفت: قبل از هر چیزی باید بگویم که از کسب 
این پیروزی بسیار خوشحال هستیم. در بارسلونا نمی توان همه 
مشکلات را حل کرد با این حال باید امشب به تیم تبریک بگویم. 
ما یک هفته قبل از پایان مرحله گروهی توانستیم صعود خود را 
به دور بعد جشن بگیریم. او ادامه داد: بعد از آنکه گل نخست را 
دریافت کردیم همه چیز بد شد. شرایط برای ما سخت شده بود با 
این حال تفکر پیروزی باعث شد تا ما ناامید نشویم و در نهایت دو 
گل به ثمر رسانیم. در نیمه دوم بازی بسیار بهتری را به نمایش 
گذاشتیم و این خوشحال کننده است. کانسلو بازی بسیار خوبی 
را به نمایش گذاشت. ژاوی در ستایش از جایگزین تراشتگن در 
خط دروازه گفت: ایناکی پنیا شخصیتی بزرگی دارد و در این بازی 
نشان داد که دروازه بان خوبی است. او در بازی استثنایی نشان داد. 

 
 

اختلافات پرسپولیسی ها آنقدر بزرگ نبود 

تیم فوتبال پرسپولیس مقابل النصر عربستان به تساوی 
رسید. پرسپولیس از قبل شرایطی داشت و اتفاقاتی هم در بازی 
افتاد، اما بازیکنان مقابل النصر عملکرد قابل قبولی داشتند. 
روی کاغذ گرفتن این مساوی خوب بود و اگر در بازی آخر هم 
برابر الدحیل به پیروزی برسد، به مرحله حذفی لیگ قهرمانان 
آسیا صعود خواهد کرد. پرسپولیس مقابل النصر با تمرکز 
بازی کرد. زمانی که بازیکن النصر اخراج شد، پرسپولیس 
نقشه موفقی نداشت تا از یک یار کمتر حریف به بهترین شکل 
استفاده کند. باید النصر را از جلو پرس می کرد و راحت به نتیجه 
مدنظر برسد، اما کادر فنی پرسپولیس زیاد ریسک نکرد. النصر 
ستاره های زیادی دارد و از نظر سطح نفرات با پرسپولیس قابل 
قیاس نیست. شاید پرسپولیس ستاره های چشم نوازی نداشته 
باشد، اما در سال های اخیر به تیمی کامل و یکدست تبدیل 
شده است. چون به صورت تیمی بازی می کند، زور بعضی از 
تیم ها به پرسپولیس نمی رسد. اگر این تیم حواشی را کنار 
بگذارد و تمرکز داشته باشد، هیچ تیمی نمی تواند آسیبی و 
اذیتی به آن برساند. از ابتدای فصل یحیی گل محمدی تاکید 
داشت که مهاجم نیاز دارد، چون تیم فوروارد ششدانگ نداشت. 
به نظرم پرسپولیس مهدی عبدی و عیسی آل کثیر را راحت از 
دست داد که کیفیت شان از این مهاجمان جذب شده، خیلی 
بهتر بود. اگر بازیکن باکیفیتی را از دست بدهید، باید برای 
گرفتن بازیکن خوب دیگری مبالغ سنگینی پرداخت کنید. 
پرسپولیس بدهی های سرسام آوری دارد و هر روز شرایط 
سختی را سپری می کند، پس به خاطر همین نمی تواند مهاجم 
خوب خارجی چند میلیون دلاری جذب کند. در نتیجه مجبور 
است فوروارد های -۴۰۰ ۵۰۰ هزار دلاری بگیرد که می شود 
نبیل باهویی. این بازیکن حتی نمی تواند به خودش کمک 
کند چه برسد به تیم. اگر پرسپولیس پول کافی ندارد باید 
فوتبالیست هایی بیاورد که سن کمی داشته باشند و سرمربی 
بازیکن ساز باید از توانایی این بازیکنان به نحو احسن بهره ببرد 
تا به تیم کمک کند. الان وقت آوردن بازیکنان زیر ۱۷ سال به 
باشگاهاست تا چند سال در تیم های پایه بازی کنند و زیر نظر 
سرمربی نکات و موارد بیشتری را یاد بگیرند و تجربه اندوزی 
کنند تا سپس به تیم بزرگسالان اضافه بشوند. فوتبال ایران زیاد 
به بحث پایه اهمیت نمی دهد. اختلافات آنقدر بزرگ نبود، اما 
برخی ها به آن دامن زدند تا به بازیکنان هم سرایت کرد. همه 
منتظر هستند تا پرسپولیس مشکل کوچکی داشته باشد تا آن 
را بزرگ کنند و به تیم صدمه بزنند. قطعاً اختلافات سرمربی 
و مدیریت باشگاه روی عملکرد تیم تأثیر منفی دارد، اما باید با 
یکدیگر صحبت کنند و نباید مسائل مطرح شده بین این دو نفر 
به بیرون از باشگاه درز پیدا کند. نهایتاً پس از برطرف کردن 
مشکلات، باعث شود تا تیم شرایط خوبش را داشته باشد. با 
اینکه پرسپولیس عملکرد خوبی دارد، اما یک سری مشکلات 
فنی در تیم وجود دارد. انتقال توپ از دفاع به خط جلو به سختی 
انجام می شود. کوتاه، کوتاه و با یک پلن و نقشه بازی می کند. 
پاس های در عرض و رو به عقب خیلی زیاد است. در برخی از 
بازی ها بازیکنان بلد نیستند توپ را با ارسال به سمت دیگر 

زمین انتقال بدهند و بازی مستقیم ندارد. 

اسماعیل حلالی 
کارشناس فوتبال

نکیسا: از طرف نکونام هم از فیلمبردار سیما دلجویی کردم

مبینی: آمده ام چوب امدادی را به فرد اصلح بدهم

نیما نکیسا بعد از چهار ماه مدیریت در 
باشگاه ذوب آهن اصفهان گفت وگویی انجام 
داد و صحبت های دروازه بان اسبق تیم ملی 
و مدیرعامل باشگاه ذوب آهن اصفهان را 

می خوانیم. 
 وضعیت باشگاه ذوب آهن  در چهار 

ماه حضور شما چگونه است؟
و  ربیعی  محمد  زحمات  با  ذوب آهن  
بازیکنان پرتلاشش وضعیت بسیار مناسب و 
مطلوبی دارد. از سرمربی و بازیکنان پرتلاش 
باشگاه تشکر می کنم که با کمبودها و نداری ها 
کنار می  آیند تا مسئولیت شان را به خوبی 
انجام بدهند. از آنها تشکر می کنم و همچنین 
از مدیرعامل محترم کارخانه ذوب آهن که ما 
را حمایت می کند. ضمن اینکه باید بگویم 
تیم بسکتبال باشگاه ذوب آهن  نیز در جایگاه 
دوم جدول لیگ قرار دارد که این موفقیت هم 
حاصل تلاش های دکتر حاتمی در بسکتبال 
است. شرایط باشگاه ما بسیار خوب است و به 
لطف همکارانم و پرسنل زحمتکش باشگاه و 
کارخانه ذوب آهن  وضعیت مطلوبی داریم. 
کارگران کارخانه ذوب آهن  در کنار کوره هایی 
با ۱۳۰۰ درجه حرارت تلاش می کنند تا 

مجموعه ذوب آهن  موفق شود. 
 شما از نداری ها گفتید مگر باشگاه 

ذوب آهن  هم مشکل مالی دارد؟
باشگاه ذوب آهن  هم متأثر از شرایط 
اقتصادی کشور است و در زمینه اقتصادی 
قدردان  ما  اما  است  مشکلاتی  دچار 
هیات مدیره باشگاه و مدیران و معاونت های 
مختلف کارخانه هستیم. ما هم پول فراوان و 
کلان نداریم. تا امروز که ۹ ماه از سال ۱۴۰۲ 
گذشته باشگاه ذوب آهن  فقط بخش کوچکی 

از بودجه مصوب خود را دریافت کرده است 
و سختی های زیاد در فضای اقتصادی کشور 
در ذوب آهن  نیز وجود دارد. با وجود همه 
این مشکلات و سختی ها تمام پرسنل و 
ورزشکاران باشگاه برای موفقیت تیم تلاش 

می کنند. 
 نقش شما به عنوان مدیرعامل هم 
در مولقیت های ذوب آهن  پررنگ است. 

من بدون شکسته نفسی این را می گویم 
اگر باشگاه موفق شده من کمترین نقش را در 
آن دارم زیرا معاونت های مختلف در باشگاه 
و پرسنل زحمتکش باشگاه بسیار دقیق و 
پرتلاش کار می کنند. معاونت های فرهنگی 
ورزشی، بازرگانی، اقتصادی و پشتیبانی و 
مالی همه و همه دقیق و پرتلاش هستند و 
به لطف خدا نتایج خوبی گرفته ایم همین 
تلاش باعث شده هواداران دوباره با باشگاه 
ذوب آهن  و ورزشگاه فولادشهر آشتی کنند و 
در هر مسابقه تماشاگران زیادی برای دیدن 
مسابقات به ورزشگاه بیایند. ذوب آهن  دوباره 

همان تیم مطلوب هوادارانش شده است. 
من عقیده دارم مدیرعامل باید در کف 
میدان کار کند نه آنکه مدام در رسانه حضور 
داشته باشد این نخستین مصاحبه من بعد از 
چهار ماه مدیریت در باشگاه ذوب آهن  است. 
من معقتدم مدیرعامل باید روزی ۱۲ تا ۱۴ 
ساعت برای باشگاه کار کند نه اینکه فقط 
بخواهد مصاحبه کند و در رسانه ها حرف بزند 
کار مدیریت این نیست حضور مدام در رسانه ها 
باعث حاشیه سازی شده و از اصل موضوع دور 
می مانیم. بازیکنان و مربیان فوتبال هم همین  
قدر از حاشیه ها دوری می کنند و به همین 

دلیل ما آرامش خوبی داریم. 

ذوب آهن   و  استقلال  بازی  در   
حواشی رخ داد که مهم ترین مسأله 
همان درگیری فیلمبردار با سرمربی 

حریف بود؟
من از آن فیلمبرداری از جایگاه یک 
بازیکن سابق تیم ملی دلجویی کردم. جواد 
عابدین یک فیلمبردار بسیار متشخص از 
صداوسیمای اصفهان است اگر می بینید که 
تصاویر مسابقات فوتبال سپاهان و ذوب آهن 
بسیار با کیفیت تر و مطلوب تر از شهرهای دیگر 
است به خاطر زحماتی است که فیلمبرداران 
و عوامل صداوسیما در اصفهان می کشند. از 
مدیریت محترم صداوسیمای استان و پرسنل 
متعهدشان تشکر می کنم. دلجویی من از آن 
فیلمبرار باعث ناراحتی هواداران ا ستقلال 
شد اما واقعیت این است که من به عنوان 
بازیکن سابق تیم ملی این کار را کردم ضمن 
اینکه جواد نکونام هم دوست من و همبازی 
سابق من است و من حتی از زبان نکونام هم 
از این فیلمبردار دلجویی کردم. جواد یک 
فوتبالیست جنتلمن و با شخصیت است و 
اکنون هم یکی از مربیان جوان و آینده دار 
است. به آن فیلمبردار گفتم آن اتفاق نباید 
ملاک قضاوت تو در مورد شخصیت نکونام 
باشد شاید فشار بازی بر او مستولی شده بود 
که چنان برخوردی با تو انجام داد. خود من 
جواد نکونام را به خوبی می شناسم سال ها 
در تیم پاس با او هم بازی بودم او یکی از با 
شخصیت ترین های فوتبال ما است. ضمن 
اینکه ما هرچه داریم از هواداران فوتبال است 
و باید همه شرایط برای حضور بیشتر هواداران 
در باشگاه ها فراهم کنیم. در سال های گذشته 
نیز در خود اصفهان فیلمبردارها حتی به 

سمت رسول کربکندی سرمربی ذوب آهن  
هم رفته بودند که او با مهربانی و ملایمت از 
فیلمبردار خواسته بود از او فاصله بگیرند و 
تمرکزش را به هم نریزند. باید به این نکته 
هم توجه داشت بعد از سوت آغاز مسابقه و 
تا پایان سوت بازی، مسابقه براساس قوانین 
فوتبال و سازمان لیگ انجام می شود و ما 
محوطه فنی داریم. اما بعد از پایان سوت بازی 
مسئول امنیت و حفاظت عوامل با مسئولان 
امنیتی و انتظامی است و دیگر بعد از سوت 
پایان مسابقه چیزی به نام محوطه فنی برای 
مربی وجود ندارد. جواد عابدین هم فیلمبردار 
با شخصیتی است که مافوق و کارگردان برنامه 
از او خواسته بود که تصاویر متفاوت تر و بهتری 
از لحظه خروج بازیکنان و مربیان از چمن 

ورزشگاه بگیرد. 
 بازی استقلال و ذوب آهن  از نظر فنی 

چطور دیدید؟
توانست  است که  مربی خوبی  ربیعی 
ذوب آهن  را بعد از گل خوردن به بازی برگرداند 
و بازگشت مقابل تیم قدرتمند استقلال کار 
هر تیمی نیست جواد نکونام در ا ستقلال 
هر تاکتیکی را که بخواهد می تواند اجرا کند 
زیرا مهره های موردنظرش را در اختیار دارد 
زیرا از همان جا که از استقلال ضربه خوردیم 
به آن ضربه زدیم و هر دو تیم با شوت زنی به 
گل رسیدن دلیلش این بود که دو تیم منافذ 
نفوذ حریف را بسته بودند. ربیعی هم تاکتیکی 
بسیار هوشمندانه مقابل استقلال انتخاب کرد 
و توانستیم موقعیت های خطرناک تر و بهتری 
نسبت به استقلال ایجاد کنیم. بازی مساوی 
تمام شد و تماشاگران هم از دیدن این مسابقه 

جذاب راضی بودند. 

مراسم معارفه سرپرست جدید فدراسیون 
دوومیدانی برگزار شد.  به گزارش ایسنا، مراسم 
معارفه مهدی مبینی، سرپرست فدراسیون 
دوومیدانی، چهارشنبه )هشتم آذر( در 
فدراسیون دوومیدانی برگزار شد و مهدی 
مبینی به عنوان سرپرست جدید فدراسیون 
جای افشین داوری را گرفت.  آرش فرهادیان، 
مدیرکل دفتر امور مشترک فدراسیون های 
ورزشی در این مراسم گفت: از آقای داوری تشکر 
می کنم که حکم استادی به گردن ما دارد. سال ها 

در عرصه های مختلف مدیریت کرده است. با 
حضور آقای هاشمی به عنوان وزیر ورزش و جوانان 
تصمیماتی گرفته شد که سرپرست فدراسیون ها 
در انتخابات شرکت نکنند. آقای مبینی هم از 
باتجربه های ورزش است . امیدوارم دوومیدانی 
بتواند در رقابت ها پیش رو افتخارآفرینی کند.  
افشین داوری سرپرست سابق این فدراسیون هم 
بیان کرد: آقای مبینی با دوومیدانی آشناست. 
امیدوارم شرایطی را فراهم کند که انتخاباتی 
برابر نظر وزیر ورزش برگزار شود. وزیر تصمیم 

عادلانه ای اتخاذ کرده است و سرپرست برای 
فدراسیون ها می گذارد تا فضای انتخابات عاری 
از اشکال شود.  مهدی مبینی، سرپرست جدید 
فدراسیون دوومیدانی گفت: از وزیر ورزش تشکر 
می کنم. ماموریتی به من داده است که برنامه های 
جاری فدراسیون را عملیاتی کنیم. از طرفی باید 
انتخاباتی سالم و بدون حاشیه داشته باشیم و 

چوب امدادی را به فرد اصلح بدهیم.  احسان 
حدادی، هادی سپهرزاد، تیمور غیاثی هم در 

این مراسم حضور داشتند.

نقشه انگلیـسی نقشه انگلیـسی 
برای تکواندوی ایران؟!برای تکواندوی ایران؟!


